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سخنگوی کمیســیون تلفیق لایحه بودجه سال 
۱۴۰۱ مجلس نشســت امروز این کمیسیون را 

تشریح کرد.
به گزارش اقتصاد آنلاین به نقــل از خانه ملت، رحیم زارع 
سخنگوی کمیسیون تلفیق لایحه بودجه سال 1401 مجلس 
در تشریح جلسات این کمیســیون گفت: بر اساس موافقت 
اعضای کمیسیون تلفیق، دولت مجاز شد تا نسبت به واگذاری 
سهام پروژه های نیمه تمام صنعتی و تولیدی در اختیار خود در 

قالب شرکت های سهامی عام از طریق بازار سرمایه اقدام کند.
وی ادامه داد: همچنین بانک مرکزی موظف شــد تا پروانه 
چرای دام، پروانه چاه کشاورزی، سند مالکیت اراضی زنجیره ای 
و حساب یارانه را به عنوان وثیقه و تضمین بازپرداخت تسهیلات 
دریافتی روستاییان، کشــاورزان و دامداران سنتی و عشایر از 
بانک های دولتی، خصوصی و موسســات اعتباری غیربانکی 

فراهم کند.
زارع تأکید کرد: بر اساس مصوبه کمیسیون تلفیق بودجه سال 
آینده نیز سازمان ملی زمین و مسکن مکلف شد تا 20درصد از 
زمین ها و املاک در اختیار خود در حریم و محدوده شهرها را 
به شرکت بازآفرینی واگذار کند تا نسبت به بازآفرینی بافت های 
فرسوده و حاشیه شهرها اقدامات لازم انجام شود.سخنگوی 
کمیســیون تلفیق لایحه بودجه سال 1401 مجلس تصریح 
کرد: همچنین این کمیســیون وزارت صمت را مکلف کرد تا 
نسبت به واگذاری مجوز معادن تعطیل در اختیار خود در قالب 
شرکت های سهامی عام طرح از طریق بازار سرمایه اقدام کند. 
همچنین به موجب دیگر مصوبه کمیسیون تلفیق، به منظور 
تحقق اهداف دولت هوشمند و ارائه خدمات دولت الکترونیکی 
به آحاد جامعه و کاهش مراجعات مردمی، دستگاه های اجرایی  و 
نهادهای حکومتی مکلف شدند تا پنجره واحد خدمات هوشمند 
را تا بهمن 1401 بر اســاس الزامات  مصوب شورای اجرایی 
فناوری راه اندازی کنند.این نماینده مردم در مجلس ادامه داد: 
اعضای کمیســیون تلفیق مصوب کردنــد از محل 30 هزار 
میلیارد تومان منابع در اختیار وزارت جهاد کشاورزی از طریق 

فروش اموال منقول و غیرمنقــول در حوزه های آب، خاک، و 
زیرساخت هایی در خصوص فعالیت های کشاورزی و دانش بنیان 
و عملیات مدیریت اصلاح و بهبود خاک و تمامی فعالیت های 

بخش کشاورزی هزینه کنند.
وی تصریح کرد: بر اســاس مصوبه دیگر این کمیســیون 
هرگونه نقل و انتقال دارایی به یا از شــرکت های سهامی عام 
طرح، صندوق های سرمایه گذاری غیرمستقیم، صندوق های 
سرمایه گذاری اعم از طرح، زمین، ساختمان، املاک و مستغلات 
از پرداخت مالیات نقل و انتقال معاف و برای آنها نرخ صفردرصد 
در نظر گرفته خواهد شــد.زارع تأکید کرد: در راســتای ایجاد 
شفافیت مالی بر اســاس موافقت اعضای کمیسیون تلفیق، 
دستگاه هایی که ذیل دیوان محاسبات و دستگاه های نظارتی 
قرار ندارند، مشمول قانون محاسبات عمومی شده و از این پس 

مشمول بازرسی و نظارت خواهند شد.
سخنگوی کمیسیون تلفیق لایحه بودجه سال 1401 مجلس 
اظهار کرد: در این نشست به دستگاه های اجرایی زیرمجموعه 
قوه مجریه در شهرستان ها اجازه داده شد با پیشنهاد استاندار 
و تأیید شــورای برنامه ریزی تا سقف سه هزار میلیارد تومان 

نسبت به معاوضه املاک و ساختمان های خود و یا املاک و 
اموال غیرمنقول شهرداری ها با قیمت کارشناسی برای احداث 

مجتمع های اداری شهرستان اقدام کند.
زارع تصریح کرد: براســاس مصوبه دیگر کمیسیون تلفیق، 
بودجه ســال آینده خرید مواد معدنی برای واحدهای فرآوری 
مواد معدنی در صورت ارائه صورتحساب الکترونیکی تایید شده 
مطابق با ماده 95 قانون مالیات های مستقیم و آیین نامه اجرایی 
به عنوان هزینه قابل قبول مالیاتی مورد پذیرش واقع خواهد شد.
سخنگوی کمیسیون تلفیق لایحه بودجه 1401 کل کشور 
بیان کرد: به موجب مصوبه کمیســیون تلفیــق، وزارت راه و 
شهرسازی در شهرهای بالای 50 هزار نفر جمعیت با همکاری 
نیروی انتظامی از طریق ســرمایه گذاری بخش غیردولتی و 
بازپرداخت اصل و ســود سالانه در یک شرایط رقابتی نسبت 
به نصب دوربین کنترل ســرعت و تشــخیص الکترونیکی 
تخلفــات اقدام خواهــد کرد.وی تاکید کرد: براســاس دیگر 
مصوبه این کمیسیون به دانشگاه ها، موسسات آموزش عالی 
و پارک های علم و فناوری اجازه داده می شود تا سقف عملکرد 
درآمد اختصاصی خود در سال 1401 نسبت به اخذ تسهیلات 

برای تکمیل طرح های تملک دارایی با اولویت ساخت، خرید 
و تکمیل خوابگاه های متأهلی به ویژه در مناطق کمتر برخوردار 
اقدام کنند.زارع افزود: همچنین مازاد هزینه تحصیلی دانشجویان 
تحت پوشش کمیته امداد و سازمان بهزیستی نسبت به اعتبارات 
مندرج در قانون در قالب وام از طریق صندوق رفاه دانشجویان در 
اختیار آنها قرار خواهد گرفت. به موجب دیگر مصوبه کمیسیون 
تلفیق؛ در اجرای ماده 1 قانون تنظیم بخشی از مقررات مالی، 
اداری و پشتیبانی وزارت آموزش و پرورش، شرکت های دولتی 
مجازند با هماهنگی این وزارتخانه تا یک درصد از سود و درآمد 
خالص خود را صرف احداث مدارس در روستاهای فاقد مدرسه 

در راستای توسعه عدالت آموزشی، صرف کنند.
نماینده مردم آباده، خرمبید و بوانات در مجلس یازدهم اظهار 
کرد: شرکت های بیمه نیز براساس موافقت اعضای کمیسیون 
تلفیق بودجه مکلف شــدند تا در سال آینده مبلغ 500 میلیارد 
تومان از اصل حق بیمه تشــخیص ثالث دریافتی را در اختیار 
ســازمان راهداری و حمل و نقل جاده ای و نیروی انتظامی، 
ســازمان اورژانس کشور، سازمان هلال احمر و صداوسیمای 
جمهوری اسلامی قرار دهند تا آنها نسبت به انجام اموری برای 
کاهش میزان تصادفات منجر به فوت و ســاخت برنامه های 

فرهنگی در این خصوص اقدام کنند.
وی تصریــح کرد: صندوق تامین خســارت های بدنی نیز 
براساس مصوبه دیگر این کمیسیون مکلف شد تا نسبت به 
پرداخت دیه زندانیانی که قبل از لازم اجرا شــدن قانون بیمه 
اجباری به زندان رفته اند و آزادسازی آنها از طریق سازمان ستاد 
دیه کشــور به صورت بلاعوض و آزادی آنها اقدام کنند.زارع 
افزود: نیروی انتظامی نیز در این جلسه مکلف شد تا در سال 
1401 سامانه تعویض انواع پلاک خودرو و موتورسیکلت را به  
نحوی ایجاد کند که تمام مراحل نقل و انتقال مالکیت به صورت 
برخط انجام و میزان مراجعات حضوری تنها برای تعویض و فک 
و نصب پلاک باشد.سخنگوی کمیسیون تلفیق لایحه بودجه 
1401 کل کشور بیان کرد: با هدف افزایش استفاده از ماشین 
آلات کشاورزی نوساز در راستای توسعه سطح زیر کشور دیم 

زارها، بانک های کشاورزی، ملی و توسعه تعاون مکلف شدند 
هر کدام به نسبت مساوی مبلغ 10 هزار میلیارد تومان تسهیلات 
برای خرید ماشین آلات مربوطه از تولیدکنندگان داخلی که به 
تایید وزارت جهاد کشاورزی رسیده است با نرخ مصوب شورای 

پول و اعتبار و با بازپرداخت 5 ساله اقدام کنند.
وی تاکید کرد: براســاس موافقت اعضای کمیسیون تلفیق 
لایحــه بودجه، وزارت راه و شهرســازی از طریق شــرکت 
مادرتخصصی عمران شــهرهای جدید، سازمان ملی زمین و 
مسکن و شرکت بازآفرینی شهری ایران مجاز شدن تا سقف 
مبلغ 10 هزار میلیارد تومان از محل منابع داخلی و تهاتر اراضی 
و املاک متعلق به شرکت های ذکر شده به قیمت کارشناسی و 
فروش از طریق مزایده مشروط به حفظ کاربری بعد از واگذاری 
از طریق صندوق ملی مسکن، صرف اجرای طرح های مسکن 

مهر هزینه کند.
زارع در ادامه با بیان اینکه نمایندگان بخش هزینه ای لایحه 
بودجه ســال 1401 را تا تبصره 13 بررسی کرده اند، گفت: دو 
تبصره مهم 16 و 12 در لایحه بودجه درخصوص وام ازدواج و 
بخش مسکن مورد بررسی قرار گرفته و در صورت ادامه جلسات 
این کمیسیون به صورت سه شیفت و بررسی پیشنهادات الحاقی 
نمایندگان حداکثر تا 10 روز دیگر گزارش کمیسیون تلفیق به 
هیات رئیسه مجلس ارائه خواهد شد و به احتمال زیاد از ابتدای 
اسفند بررسی لایحه بودجه سال 1401 در صحن علنی مجلس 
آغاز خواهد شد.نماینده مردم آباده، خرمبید و بوانات در مجلس 
یازدهم در پاسخ به سوالی درخصوص اینکه پیش از این هیچ 
حکمی درخصوص حسابرسی دانشگاه های علوم پزشکی در 
کشور وجود نداشــت، آیا اکنون در کمیسیون تلفیق تغییری 
در این مورد ایجاد شــده اســت یا خیر؟ اظهار کرد: براساس 
مصوبه کمیسیون تلفیق دستگاه هایی مانند بانک مرکزی و یا 
دانشگاه های علوم پزشکی که مشمول قانون محاسبات نبودند 
و به صورت هیات امنایی اداره می شدند، اکنون در سال آینده 
مشمول حسابرسی، بازرسی و نظارت خواهند شد و این برای 

اولین بار در بودجه اتفاق می افتد.

برنامه جدید مجلس برای شفافیت دستگاه ها

معاون قضایی دادستانی کل کشور:

رییس شورای عالی کانون صرافان:

هر نوع گرانفروشی بیش از قیمت تمام شده و سود نامتعارف، با جرائم سنگین مواجه می شود

واردات اسکناس بدون مالیات، آزاد می شود

معاون قضایی دادستانی کل کشــور گفت: در بحث کنترل 
قیمت ها مصمم هستیم و با هر نوع گرانفروشی بیش از قیمت 

تمام شده و سود متعارف برخورد قاطع خواهیم کرد.
به گزارش ایلنا، ســعید عمرانی درباره ورود قوه قضائیه در بحث برخورد با 
گرانفروشــی لوازم تولید داخل گفت: در برج هفت تجمعی در جلوی یکی از 
ساختمان های قوه قضائیه برگزار شد که در اعتراض به گرانی لوازم خانگی 
بود که با دستور رئیس قوه قضائیه بنده ورود کردم که منجر به صدور نامه ای 
بــه وزیر صمت مبنی بر تثبیت و کنترل و کاهش قیمت های لوازم خانگی 

تولید داخل شد.
وی گفت: البته بعد از فرمایش رهبر معظم انقلاب این موضوع از ماه ها قبل 
در دستور کار ما قرار گرفت و ما ورود کردیم مبنی بر این که اکنون که همه نوع 
حمایت از تولید داخل می شود این به آن معنا نیست که خدای نکرده کسانی 

که در داخل تولید می کنند بدون این که رقیبی وجود داشته باشد هر قیمتی که 
بخواهند تولید خود را عرضه کنند.

معاون قضایی دادستانی کل کشور افزود: در این خصوص جلسه ای با حضور 
وزیر صمت و معاونانش داشتیم تا درباره قیمت کالاهای لوازم خانگی یک طرح 
تحولی ارائه دهیم که در آن جلسه از ما خواستند که انشاالله با همکاری دادستان 
کل داشته باشیم که با دادســتان های کل کشور نیز این جلسه به صورت 
ویدیوکنفرانس برگزار کنیم و در واقع وزیر صمت و دادســتان کل نیز در آن 

جلسه حضور داشته باشند.
آقای عمرانی گفت: بعد از آن جلسه آن خواسته هایی که به وزارت صمت بر 

می گردد ابلاغ کنیم و هم به سمتی برویم که قیمت ها کنترل شود .
وی افزود: هم اکنون بخش قابل توجهی از افزایش قیمت ها به واسطه ها 
و دلال ها بر می گردد که باید حذف شوند به ویژه که اکنون از لوازم خانگی 
و خودرو تمام قد و با تمام توان و ظرفیت حمایت می کنیم که این حمایتها به 
آن معنا نیست که آن ها هر کاری خواستند کنند اما رعایت حال مردم برای 

ما شرط اول است.
معاون قضایی دادستانی کل کشور گفت: در نامه ای هم که به وزیر صمت 
نوشتم درخواست من دقیقا همین مطالب بود که تذکر دادیم که نباید این فضا 
طوری مورد سوء استفاده قرار گیرد که وقتی رقیبی نیست و وارداتی وجود ندارد 
و مجبوریم کالای ایرانی بخریم که این کار برای افزایش کیفیت اســت اما 

قیمت نامتناسب باشد .
آقای عمرانــی در باره ضمانت اجرای این مصوبات نیز افزود: قطعا ما اهل 
تهدید نیستیم اما اهل عمل هستیم و داریم موضوع را پیگیری می کنیم هر 
نوع گرانفروشی بیش از قیمت تمام شده و سود نامتعارف با جرایم سنگین مواجه 
خواهد شد و با برخورد نظارتی که در بحث تعزیرات و چه در بحث قضایی و 
قاطع روبرو خواهند شد و اگر هم سازمان یافته باشد برخورد ما قاطع تر می شود 

کمااینکه اکنون فرمان رهبری را نیز نصب العین خود داریم.

رییس شــورای عالی کانون صرافان اظهار داشت: سیاست 
دیگر بانک مرکزی، بحث واردات اســکناس است که منتظر 
تصمیم گیری نهایی و ابلاغ این موضوع هســتیم. بنا بر این 
تصمیم بانک مرکزی هر مقدار واردات اســکناس خارجی و 
دلار به کشورمان آزاد می شود و افراد می توانند معاف از مالیات 
واردات دلار داشته باشند. یعنی بابت اسکناسی که وارد می کنند 

مشمول مالیات نخواهند شد.
احمد لواسانی در گفت وگو با ایلنا درباره آخرین وضعیت بازار ارز با توجه به رفع 
برخی از تحریم های علیه برنامه هسته ای ایران اظهار داشت: از روز پنجشنبه تا 
به امروز شاهد افت قیمت دلار در محدوده 400 تا 500 تومان هستیم اما باید 

توجه داشته باشیم که اخیرا بازار ارز دیگر مورد توجه قرار نمی گیرد.
وی ادامه داد: از آنجایی که بازار ارز از توجهات خارج شــده می بینیم که در 

طول بیش از یک ماه گذشــته قیمت ارز بین 26 تا 2٧ هزار تومان و کمی 
کمتر در نوسان بوده  است. رییس شورای عالی کانون صرافان با بیان اینکه 
در حال حاضر مردم نه خریدار ارز و نه فروشنده آن هستند گفت: بازار در حال 
حاضر در یک حالت بینابینی قرار دارد و از چند روز گذشته هم شاهد ریزش 
قیمت ها در بازار ارز بوده ایم.لواسانی با اشاره به سیاست های بانک مرکزی برای 
جذب ارز خانگی مردم گفت: بانک مرکزی دو تصمیم مهم را در دستور کار 
دارد تا از این طریق از خانگی جذب شبکه بانکی شود و ما منتظر ابلاغ این 
سیاســت های جدید ارزی از سوی بانک مرکزی هستیم.وی ادامه داد: شاید 
گفته شود مردم خاطره و تجربه خوبی از سپرده گذاری ارزی در شبکه بانکی 
ندارند. اما طبق سیاست ها و تصمیمات جدید بانک مرکزی قرار بر این است که 

بانک ها تضمین بدهند در هر شرایطی سپرده ارزی مردم بلوکه نشود.
شــورای عالی کانون صرافان با بیان اینکه بانک ها برای عدم بلوکه شدن 

ســپرده ارزی مردم ضمانت خواهند داد، گفت: علاوه بر این، سود ارزی این 
سپرده ها هم از جمله مشوقات بانک مرکزی است. البته سود ارزی برای این 
سپرده ها موضوع جدیدی نیست و سود به سپرده های ارزی با درصد متفاوت 
نسبت به سپرده های ریالی تعلق می گیرد.لواسانی با اشاره به دو دستورالعمل 
مهم بانک مرکزی درباره ســپرده های ارزی گفت: یکی از موضوعات بحث 
حمل و نگهداری اسکناس است. باید برای بیش از 10 هزار دلار شناسنامه 
تهیه کنند که در دستورالعمل جدید بانک مرکزی به این موضوع پرداخته شده 
است. اگر برای بیش از 10 هزار دلار سرمایه خود شناسنامه تهیه نکرده باشند 
وقتی بخواهند این میزان ارز را وارد شبکه بانکی کنند با مشکل مواجه خواهند 
شد. وی افزود: اگر این میزان سرمایه وارد بانک ها شود این دغدغه را نخواهند 
داشــت؛ از سوی دیگر با این تمهیدات ورود ارزهای خانگی به شبکه بانکی 

محاسن و مزیت های متعددی هم برای سپرده گذار و هم شبکه بانکی دارد. 

رییس شورای عالی کانون صرافان تاکید کرد: سیاست دیگر بانک مرکزی، 
بحث واردات اسکناس است که منتظر تصمیم گیری نهایی و ابلاغ این موضوع 
هستیم. بنا بر این تصمیم بانک مرکزی هر مقدار واردات اسکناس خارجی و 
دلار به کشــورمان آزاد می شود و افراد می توانند معاف از مالیات واردات دلار 
داشته باشند. یعنی بابت اسکناسی که وارد می کنند مشمول مالیات نخواهند شد.

وی تاکید کرد: در این موضوع مباحث تحریمی هم دیده شده است.

 امیرعبداللهیان:آنچه روی کاغذ رخ می دهد 
خوب است، اما کافی نیست

وزیر امور خارجه گفت: به طرف های آمریکایی از طریق واسطه ها گفته ایم 
باید حسن نیت خود را ثابت کنند. آنچه بر روی کاغذ رخ می دهد خوب است 

اما کافی نیست.
 به گزارش ایلنا، حســین امیرعبداللهیان در حاشیه مراسم تجدید میثاق با آرمان های امام 
خمینی)ره( در جمع خبرنگاران در پاسخ به این سوال که مقامات آمریکایی گفته اند نمی توانیم 
ضمانت دهیم که دولت بعدی آمریکا از برجام خارج نمی شــود، موضع ایران چیست، گفت: 
آمریکایی ها باید حسن نیتی خود را در عمل و بصورت عینی ثابت کنند. در میز مذاکرات وین 
برای لغو تحریم ها یکی از موضوعات اصلی ما گرفتن تضمین هاست. تیم ما تضمین ها در 
حوزه های سیاسی، حقوقی و اقتصادی را مطالبه کرده است و در برخی حوزه ها پیشرفت هایی 
داشــته ایم.وزیر امور خارجه همچنین در خصوص اقــدام ایالات متحده برای تمدید برخی 
تحریم های هسته ای گفت: ما به طرف های آمریکایی از طریق واسطه هایی که این روزها پیام 
هایی را منتقل می کنند به صراحت گفتیم باید در عمل حسن نیت خودشان را نشان دهند. 
حسن نیت در عمل از نظر ما این است که بر روی زمین اتفاق ملموسی رخ دهد. لغو بخشی 
از تحریم ها به معنای عینی و واقعی خودش ترجمان حسن نیتی است که آمریکایی ها از آن 

صحبت می کنند.  آنچه بر روی کاغذ رخ می دهد خوب است، ولی کافی نیست.

 تعیین حداقل دستمزد
 بر مبنای حفظ قدرت خرید کارگران

نماینده کارگران در شورای عالی کار با اشاره به برگزاری جلسه دیروز برای 
تعیین دستمزد سال ۱۴۰۱ گفت: ما توقع داریم مزد ۱۴۰۱ به گونه ای تعیین 

شود که قدرت خرید از دست رفته کارگران بازگردد.
به گزارش اقتصادآنلاین به نقل از تسنیم، دیروز شنبهجلسه شورای عالی کار با حضور شرکای 
اجتماعی به منظور تعیین دستمزد ســال 1401 کارگران و چگونگی افزایش دستمزد برای 
سال آتی تشکیل می شود.محمدرضا تاجیک، نماینده کارگران در این خصوص، با بیان اینکه 
»دستمزد فعلی فقط هزینه های خوراکی کارگران را پوشش می دهد«، گفت: سبد محاسبه شده 
در مذاکرات مزدی باید مبنای محاسبه قرار گیرد و نتیجه تلاش های کمیته دستمزد در سال های 

اخیر در مذاکرات مزدی باید مبنای محاسبه قرار گیرد.
وی افزود: در سالهای گذشته فقط تورم رسمی مبنا قرار می گرفت و تبصره 2 ماده 41 قانون 
کار یا همان سبد معیشت نادیده گرفته می شد، محاسبات تورمی نیز ناصحیح انجام می شد؛ 
چراکه تورم را روی درآمد کارگر حساب می کردند، نه روی هزینه های زندگی؛ در حالیکه تورم 

واقعی، تورم حادث بر سبد معیشت یا همان تورم ناظر بر هزینه های ماهانه است.
این عضو شــورای عالی کار تصریح کرد: دولت قبل بارها ادعا کرد ما دســتمزد را بیشتر از 
تورم افزایش داده ایم؛ باید پرسید پس چرا ما کارگران، سال به سال فقیرتر شده ایم؛ این ادعای 
ناصحیح ناشی از همان اشتباه محاسباتی است؛ آن ها تورم رسمی را مبنا قرار می دادند و آن را 
به پایه حقوق کارگر می افزودند و به این ترتیب عقب ماندگی معیشتی کارگر روز به روز بیشتر 
می شود.رییس مجمع کارگران استان تهران ادامه داد: ما توقع داریم مزد 1401 به گونه ای تعیین 
شود که قدرت خرید از دست رفته کارگران بازگردد؛ باتوجه به تورم افسارگسیخته  ماه های اخیر، 

انتظار داریم آنقدر توان خرید داشته باشیم که بتوانیم زندگی روزمره خود را اداره کنیم.

»شفافیت آرا« را علنی به رأی بگذارید
جمعی از نمایندگان مجلس طی نامه ای خطاب به قالیباف خواستند کلیات 
طرح »شفافیت آرا« به صورت دو شوری به رأی گذاشته شود و رأی گیری 
برای آن طبق درخواست تقدیمی گذشته جمعی از نمایندگان به صورت علنی 

و شفاف انجام پذیرد.
به گزارش تســنیم،  جمعی از نمایندگان مجلس شورای اسلامی طی نامه ای از محمدباقر 
قالیباف  خواستند ضمن تسریع در روند تصویب علنی طرح »شفافیت آرای نمایندگان«، نسبت 

به اجرای داوطلبانه مفاد طرح از سوی نمایندگان در صحن و هیئت رئیسه اقدام کند.

 وزیر آموزش و پرورش: رتبه بندی معلمان 
سال آینده قطعاً اجرا می شود

وزیر آموزش و پرورش گفت: برای اجرای طرح رتبه بندی معلمان، ۲۵ هزار 
میلیارد تومان اعتبار پایدار پیش بینی شده و از سال آینده نیز قطعاً اجرایی 

می شود.
به گزارش تسنیم، »یوسف نوری« عصر دیروز در حاشیه بهره برداری از دبیرستان 12کلاسه در 
نوشهر با اشاره به چالش های آموزش مجازی در دوران کرونا و پسا کرونا در کشور اظهار داشت: 
آموزش مجازی مکمل است و به عنوان برنامه و درس اصلی نیست، بلکه در برنامه درسی به 
عنوان مکمل برنامه اصلی است، لذا اولیا فرزندان خود را به سمت آموزش حضوری و حضور 
در مدرسه سوق بدهند.وی افزود: متأسفانه در دوران کرونا و پسا کرونا اولین جایی که بازگشایی 
می شود مدارس بودند و آخرین جایی هم که تعطیل می شود مدارس است و سویه امیکرون 
ضرر آن چنانی برای دانش آموزان نداشته البته به صورت سرماخوردگی بوده و کل دنیا هم با این 
سویه مواجه هستند ولی مدارس را تعطیل نکردند.وزیر آموزش و پرورش با بیان اینکه تقریباً 2 
سال است که مدارس باز نشده اند و بچه ها درحال خو گرفتن با این روش هستند، تصریح کرد: از 
مکمل حضوری و مجازی برای عقب ماندگی و جبران جاماندگی ها استفاده شود و دانش آموزان 
نیاز به آموزش حضوری دارند.نوری از آمادگی معلمان برای برگزاری کلاس های حضوری خبر 
داد و یادآور شد: معلمان وقتی آموزش مجازی تدریس می کنند کارشان مضاعف می شود و در 
کلاس حضوری بهتر می توانند آموزش بدهند.وی در خصوص رتبه بندی معلمان در ســال 
آینده افزود: به دلیل ناقص بودن لایحه دولت دوازدهم و پوشش ندادن انتظارات فرهنگیان، 
موجب شد تا اجرای نظام رتبه بندی به تأخیر بیفتد اما ما در دولت سیزدهم مصمم هستیم تا در 
کوتاه ترین زمان این مشکلات و چالش ها را برطرف کنیم.وزیر آموزش و پرورش خاطرنشان 
کرد: در نخستین گام برای رتبه بندی معلمان و اجرای این نظام در سال 1401 مبلغ 25 هزار 
میلیارد تومان اعتبار پایدار پیش بینی شد و براساس آن می توانیم سال آینده این طرح را اجرا کنیم.

همه مشکلات بازار سرمایه بیرون از این بازار نیست
محسن زنگنه عضو کمیسیون برنامه و بودجه مجلس گفت: بازار سرمایه مطلوب، 
بازاری نیست که همیشه سبز و یا قرمز باشد و مردم هم این انتظار را ندارند. اما این 

انتظار را دارند که این بازار پیش بینی پذیر باشد
محسن زنگنه در گفتگو با بازار، با اشاره به شرایط ناپایدار بازار سرمایه و از بین رفتن سرمایه مردم در 
این بازار اظهار داشت: مسیری که دولت در جهت اصلاح بازار سرمایه طی می کند، مسیری است که با 
راهکارهای مقطعی و کوتاه مدت همراه شده است.وی افزود: متاسفانه مُسکن هایی که برای بازار سرمایه 
تجویز می شود ممکن است اثر طولانی مدتی نداشته باشد، ضمن اینکه برخی از تصمیمات هم خلاف 
قانون است. به عنوان مثال دولت آمده نرخ خوراک پتروشیمی ها را کاهش داده است آن هم بر خلاف 
مصوبه بودجه 1401.این نماینده مجلس تصریح کرد: دولت آمده و نرخ خوراک پتروشیمی ها را روی 
5 هزار تومان کاهش داده و این رقم را تثبیت کرده است لذا این مسئله به خودی خود باعث می شود تا 
بخشی از درآمدهای دولت کاهش پیدا کند.وی تاکید کرد: در واقع علت این مسئله از سوی دولت این 
است که نماد پتروشیمی ها را سبز کند، سوال اینجاست که آیا پتروشیمی ها ضرری داشته اند که ما این 

کار را کرده ایم که سود بدهند؟ یا سود داشتند و سودشان اندک بوده است؟
این نماینده مجلس بیان داشت: ترازنامه پتروشیمی ها نشان می دهد که این ها در همین سال 1400 
هم سود بالایی داشتند، پس چرا نماد شان باید قرمز باشد؟ این نشان می دهد که ایرادات در این نیست 
که ما بیاییم خوراک، برق و آب شــان را مجانی کنیم. لذا قطعا این مسیر، مسیر مقطعی است.عضو 
کمیسیون برنامه بودجه و محاسبات مجلس با اشاره به تثبیت نرخ سود بین بانکی روی 20 درصد، بیان 
داشت: در این شرایط سوالی که پیش می آید این است که آیا بالاخره این نرخ قرار است در نظام بازار 
آزاد بین بانکی تعیین شود یا این مسئله را باید دولت تعیین تکلیف کند؟ اگر قرار است دولت تعیین کند 
دیگر نظام آزاد بین بانکی نمی شود. لذا دولت باید اعلام کند بانک ها تا 20 درصد می توانند از همدیگر 
قرض گرفته و قرض بدهند و در مبادلات پولی شرکت کنند.وی تاکید کرد: بنابراین بنده می خواهم 
بگویم عملکرد دولت در این بخش با هم تناقض دارد و از سوی دیگر مصوبات کمیسیون تلفیق هم در 
کنار این مسائل بوده و این ها همگی با هم یک کلاف وابسته به هم است، یعنی بنده فکر می کنم هم 
مجلس و هم دولت واقعاً باید یک مقداری تعامل و هماهنگی شان را در اتخاذ سیاست های کلان کشور 
بیشتر کنند. در حال حاضر متاسفانه به جهت نبود آن سیاست ها کلان ما برای اینکه برویم و یک جایی 
را درست کنیم. می رویم یک جای دیگری تصمیم می گیریم و آن بازار را دچار مشکل می کنیم.این 
نماینده مجلس اظهارداشت: بنده فکر می کنم مشکلی که ما در بازار سرمایه داریم دو مشکل است؛ یک 
مشکل مشکلات بیرونی است و یک مشکل هم درونی است. در مشکلات بیرونی قطعا ثبات اقتصادی 
نقش دارد. اما تا زمانی که بازار سرمایه به عنوان یک موجود هوشمندنتواند پیش بینی پذیر باشد ما این 
مشکلات را خواهیم داشت و زمانی این بازار پیش بینی پذیر می شود که بدانیم دولت قرار است چه کار 
کند و سیاست های دولت در این بخش شفاف باشد.وی بیان داشت: بازار سرمایه مطلوب، بازاری نیست 
که همیشه سبز و یا قرمز باشد و مردم هم این انتظار را ندارند. اما این انتظار را دارند که این بازار پیش بینی 
پذیر باشد و این مسئله به مسائل بیرونی این بازار معطوف می شود.زنگنه تصریح کرد: البته ما مشکلاتی 
هم در درون و ساختار بازار سرمایه داریم، یعنی هم قانون سازمان بورس و هم نهادهایی که با هم مرتبط 
هستند؛ از نظام گرفته تا سایر نهادها مثل کارگزاری ها و غیره روابطشان باید ترمیم و اصلاح شود.عضو 
کمیسیون برنامه و بودجه مجلس تاکید کرد: در حال حاضر ما طوری صحبت می کنیم که خود سازمان 
بورس مشکلی ندارد و همه مشکلات در بیرون از سازمان بورس قرار دارد؛ لذا باید گفت این طور نیست 
یعنی هم باید موارد بیرونی، یعنی آن ثبات و شفاف بودن سیاست ها مد نظر قرار داد و هم مسائل داخلی 
بورس. به نظر بنده اقدامات مقطعی که در رابطه با بازار بورس از سوی دولت مد نظر قرار می گیرد به مانند 

مسکن هایی است که اثرش زیاد نیست و ممکن است سایر حوزه های اقتصادی را هم به هم بریزد.

اخبار کوتاه 

رییس کمیســیون عمران مجلس اظهار داشت: در حال حاضر 
متاسفانه از برنامه زمان بندی ساخت ۴ میلیون واحد مسکونی در 

چهار سال عقب هستیم.
محمدرضا رضایی کوچی در گفت وگو با ایلنا درباره اخرین وضعیت و پیشرفت 
پروژه نهضت ملی مسکن، اظهار داشــت: تنها یک وزارتخانه راه وشهرسازی 
نمی تواند ساخت 4 میلیون واحد مسکونی در 4 سال یا همان طرح نهضت ملی 
مسکن را جلو ببرد باید کل حاکمیت و دولت پای کار بیایند اما متاسفانه در حال 

حاضر هماهنگی های مناسبی بین دستگاه ها برای اجرای این طرح وجود ندارد.
وی ادامه داد: شــهرداری، بانک ها، وزارت اقتصاد، وزارت صمت و ... از جمله 
دستگاه های مهم در این حوزه هستند که باید هماهنگ با وزارت راه و شهرسازی 
عمل کنند. وزیر صمت باید بحث تامین مصالح ســاختمانی را دنبال و شرایط 
با ثباتی در قیمت مصالح ساختمانی ایجاد کند. وزارت اقتصاد باید امکان پیش 
فروش مســکن از طریق بورس را دنبال کند. این مقدمات و ملزومات فراتر از 
اختیارات و مسئولیت های وزارت راه و شهرسازی هستند.  رییس کمیسیون عمران 
با بیان اینکه انتظار ما این است که جلسه شورای عالی مسکن با حضور رییس 
جمهوری برگزار شود تا این موضوعات از سوی عالی ترین مقام دولت پیگیری 
شود، گفت: هرچند که در قانون گفته شده که شورای عالی مسکن ماهانه برگزار 
شود اما معتقدم هر دو هفته یک بار جلسه شورای عالی مسکن باید برگزار شود 
و رییس جمهوری باید برای رفع مشکلات اجرای طرح نهضت ملی مسکن باید 
تمام دستگاه ها را به خط کند و جلسات شورای عالی مسکن باید تلنگری باشد 

برای دستگاه های اجرایی که در انجام وظایف خود تاخیر یا سستی دارند.رضایی 
کوچی افزود: تاکید ما بر تفکیک وزارت راه و شهرســازی است و معتقدم برای 
تسریع در ساخت و اجرای پروژه نهضت ملی مسکن باید یک وزارتخانه مستقل 
ایجاد شود و این تصمیم بسیار موثر است. در حال حاضر موضوعات حمل و نقل 
هوایی، جاده ای، ریلی، دریایی و با موضوعات شهرسازی و مسکن در هم تنیده 
شده و وظایف این وزارتخانه بسیار سنگین است و هیچ وزیری نمی تواند تمام امور 
را همزمان پیش ببرد و تمام حوزه ها را اداره کند. وی با اشــاره به پیشرفت این 
پروژه نسبت به برنامه زمان بندی شده تاکید کرد: در حال حاضر متاسفانه از برنامه 
زمان بندی ساخت 4 میلیون واحد مسکونی در چهار سال عقب هستیم.رییس 
کمیسیون عمران درباره ورود شرکت ها و کشورهای خارجی در پروژه نهضت ملی 
مسکن گفت: هیچ نیازی نیست که به سمت کشورهای خارجی برویم. دولت باید 
تکلیف خود را در این پروژه مشخص کند اینکه قرار است ساختمان بسازد یا اینکه 
ساخت 4 میلیون واحد مسکونی را فرماندهی کند.وی ادامه داد: معتقدم دولت باید 
در این حوزه سیاست گذاری کند، قرار نیست دولت سازنده باشد باید تسهیلات 
و زمین ارایه دهد و بازار مصالح را کنترل کند، در این شرایط مردم خودشان خانه 
سازی کنند. بنابراین نیازی به ترکیه و چین نداریم و خودمان با ظرفیت هایی که 
در قانون پیش بینی کردیم می توانیم با توان داخل این پروژه را به اجرا برسانیم.
رضایی کوچی با تاکید بر اینکه در بحث انتقال تکنولوژی از کشورهای خارجی 
هیچ مذاکره ای نداشتیم گفت: عده ای فقط به دنبال این هستند که از کشورهای 

خارجی مصالح وارد کنند در حالی که مجلس با این اقدام مخالف است.   

عضو کمیسیون تلفیق بودجه ۱۴۰۱ با اشاره به مصوبه مهم این 
کمیسیون در راستای تخصیص ۹ میلیارد دلار ارز ترجیحی جهت 
واردات کالاهای اساسی و دارو، گفت: نرخ خرید تضمینی گندم 
۹۵۰۰ تومان در نظر گرفته شد؛ بر این اساس احتمالاً نیاز داخل 

از این طریق تأمین خواهد شد.
»محسن دهنوی« در گفتگو با تسنیم، درباره برخی ابهامات تخصیص ارز 4200 
تومانی که اخیراً در کمیســیون تلفیق بودجه تصویب شد، گفت: بر اساس مصوبه 
کمیسیون تلفیق بودجه 1401 مقرر شده اســت که در سال آینده حدود 9 میلیارد 
دلار بابت واردات کالاهای اساسی و دارو ارز ترجیحی تخصیص داده شود. همچنین 
در ســال بعد، خرید تضمینی گندم نیز با قیمت هر کیلو 9500 تومان انجام خواهد 
شد.نایب رئیس کمیسیون تلفیق بودجه در خصوص ابهامات حذف یارانه نان گفت: 
ســال آینده خرید تضمینی گندم انجام خواهد شــد و بر این اساس نان نیز به نرخ 
یارانه ای توزیع می شود. در کمیسیون تلفیق بودجه، منابع تأمین گندم برای سال آتی 
به صورت ریالی لحاظ شده است. مبنای کمیسیون تلفیق نیز این است که منابع به 
صورت ریالی تخصیص داده شود و هر میزان دولت صلاح دید از گندم تولید داخل 

تهیه کند و در صورت نیاز با استفاده از همان منابع ریالی واردات گندم انجام شود. وی 
افزود: برآوردمان این است وقتی نرخ خرید تضمینی گندم در سال آتی افزایش یافته، 
حاشیه سود کشاورزان داخلی به حدی بالا برود که تمام نیاز داخلی از محل تولید داخل 
گندم تأمین شود.دهنوی در پاسخ به اینکه در بحث تخصیص 9 میلیارد دلار ارز 4200 
تومانی جهت واردات کالاهای اساسی، خبری مطرح می شود که گویا قیمت نان آزاد 
خواهد شد، آیا در این باره در کمیسیون تلفیق تصمیم خاصی لحاظ شده است؟ گفت:  
اتفاقاً اصلًا قرار نیست قیمت نان آزاد بشود، نه دولت چنین پیشنهادی داده است و نه 
کمیسیون تلفیق چنین نظری دارد؛ بر این اساس به هیچ وجه بحث آزادسازی قیمت 
نان مطرح نیست. حداقل قیمت خرید تضمینی گندم 9500 تومان لحاظ شد تا از این 
طریق از کشاورزان برای کاشت گندم حمایت شود. این بحث اصلًا ارتباطی به حذف 
یارانه گندم و نان ندارد. دولت یارانه اش را باید کمافی السابق بدهد و می خواهد و این 
روند ادامه خواهد داشت.بر اساس مصوبه کمیسیون تلفیق بودجه 1401، سال آینده 
حدود 9 میلیارد دلار ارز ترجیحی جهت واردات کالاهای اساســی و دارو لحاظ شده 
است. برای تأمین گندم نیز با توجه به لحاظ شدن منابع ریالی با قیمت خرید تضمینی 

9500 تومان، قیمت نان همچنان به صورت یارانه ای ادامه خواهد یافت.

 قیمت نان آزاد نخواهد شد
عضو کمیسیون تلفیق بودجه 1401

پروژه نهضت ملی مسکن از برنامه عقب ماند
رییس کمیسیون عمران مجلس:

یک عضو کمیسیون عمران مجلس شورای اسلامی، تاکید کرد: 
با واردات خودرو می توان خودروسازان را وادار کرد که با ارتقای 

کیفیت به رقابت با خودروسازان خارجی بپردازند.
رحمت الله فیروزی پوربادی عضو کمیسیون عمران مجلس شورای اسلامی 
در گفت و گو با ایسنا، با اشاره به گلایه مقام معظم رهبری از وضعیت نامطلوب 
صنعت خودروسازی کشور، بیان کرد: هم نگاه مقام معظم رهبری و هم نگاه 
حضرت امام بر این است که کار باید به بخش خصوص واگذار شود و دولت نباید 
دخالتی به طور مسقیم داشته باشد بلکه باید نقش ناظر را ایفا کند. متاسفانه ما در 
دو دهه اخیر خیلی از کارها را از بخش خصوصی گرفته و به دولت واگذار کرده 

ایم و بعضا همه این صنایع زیان ده شده اند.
رحمت الله فیروزی پوربادی عضو کمیسیون عمران مجلس شورای اسلامی 
در ادامه اظهار کرد: در حوزه صنعت خودروسازی نیز ما این اشتباه را انجام داده 
ایم، زمانی که مدعی هستیم باید بتوانیم یک خودروی با کیفیت مطابق با سلیقه 
مردم تولید کنیم، از یک سو با ایجاد محدودیت جلوی واردات خودرو را گرفتیم 

و از سوی دیگر خودرویی  بی کیفیت و گران تولید و به دست مردم داده ایم.

دستگاه های نظارتی به وظایف خود عمل کنند
نماینده مردم نطنز در مجلس شــورای اسلامی، تصریح کرد: ما در صنعت 
خودروسازی اصلا عملکرد قابل قبولی نداشتیم و مقام معظم رهبری نیز در جمع 
تولید کنندگان گلایه جدی داشــتند. درخواست ما این است که دستگاه های 
نظارتی به معنای واقعی کار خود را انجام دهند، دستگاه های نظارتی در قبال این 
صنعت وظایفی بر عهده دارند که اگر به درستی به آن عمل می کردند جلوی 

خیلی از تخلفات گرفته می شد.
رحمت الله فیروزی پوربادی عضو کمیسیون عمران مجلس شورای اسلامی 
در پایان با بیان اینکه با کار کارشناســی و حرکــت برنامه محور می توان به 
ســمت بهبود اوضاع حرکت کرد، تاکید کرد: از نظر بنده ما ضمن حمایت از 
تولیــد داخل و ارتقای کیفیت خودروهای داخلی بــا واردات خودرو می توانیم 
در بازار داخلی رقابت ایجاد کنیم، این مشــکلی نــدارد که ما خودرو وارد کرده 
و خودروســاز داخلی را وادار کنیم که کیفیت خود را برای رقابت با خودروهای 
 خارجــی ارتقا دهــد. دولت نباید به طور مســتقیم در این صنعت مداخله گر

 باشد.

صنعت خودروسازی نباید دست دولت باشد
یک عضو کمیسیون عمران:

حجت الاسلام والمسلمین سیدحســن خمینی تاکید کرد: در 
مقطعی بسیار مهم هستیم و چشم امید جامعه به قوت و امانت 
دوستانی است که در حوزه روابط خارجی به دنبال رفع مشکلات 

هستند؛ مردم به مذاکره کنندگان اعتماد دارند.
به گزارش ایلنا، حسین امیرعبداللهیان که صبح دیروز همراه با مدیران ارشد 
دستگاه دیپلماسی برای تجدید میثاق با آرمان های امام راحل در حرم بنیانگذار 
انقلاب اسلامی حضور یافته بود در سخنانی گفت: پیش از هرچیز ایام خجسته 
دهه فجر را خدمت حضرت حجت الاسلام والمسلمین حاج سیدحسن خمینی 
تبریک عرض می کنم. با همکارانم حسب وظیفه برای تجدید میثاق با آرمان های 
امام در این محل مقدس حضور پیدا کردیم. حجت الاسلام والمسلمین سیدحسن 
خمینی در جمع وزیر امور خارجه و مدیران ارشد این وزارت خانه گفت: امروز روز 
شهادت امام هادی)ع( است و عرض ادب و احترام خدمت این امام همام داریم. 
در قرآن آیه ای در رابطه با داستان حضرت موسی و دختران شعیب وجود دارد. 
تعبیری را قرآن از ســوی یکی از این دختران یاد می کند که درس آموز است. 
می فرماید به پدرش که موســی را اجیر کن و به خدمت بگیر که بهترین فرد 
و قوی و امین است. در فارسی اجیر بار معنایی خوبی ندارد اما همین جا یعنی 
خدمتکار. اینگونه بحث شده که همکار باید قدرتمند و امین باشد. مولفه قدرت 
به فراخور زمان تغییر می کند؛ گاهی فقط به زور بازو بود الان شاید قوت به فکر 
باشد. کسی که به عنوان مشاور به کار گرفته می شود قدرت فکرش باید بیشتر 

باشد اما این قدرت در ورزشکار متفاوت است. 

وی ادامه داد: کسی که مسئولیتی را می پذیرد باید قدرت این کار را داشته باشد. 
اگر کسی قدرت کاری را ندارد، نباید این مسئولیت را بپذیرد و اگر قدرت داشت و 
پذیرفت باید همه قدرت خود را در این کار عملی کند. صفت بعدی امانت است؛ 
امین هم باید خیرخواه باشد و هم صادق باشد. کسی که در جایگاهی قرار می گیرد 
اگر امین باشد همه انرژی خود را به نفع آن کار استفاده و معطوف می کند.وی 
افزود: در مقطعی بسیار مهم هستیم و چشم امید جامعه  به قوت و امانت دوستانی 
است که در حوزه روابط خارجی به دنبال رفع مشکلات هستند. عمق تاثیرگذاری 
این حوزه و دشمنی دشمنان هم مشخص است و شرق و غرب از آغاز انقلاب 
اسلامی با این انقلاب دشمنی کرده اند که البته سردمدار این دشمنی از ابتدا آمریکا 

و سردمداران آن بوده است. 
تولیت آستان امام )ره( گفت: همه جامعه باید به مسئولین وزارت امور خارجه 
و مذاکره کنندگان اعتماد داشته باشند چرا که در این سال ها هم قوت به دست 
آورده اند و هم در امانت شــان کسی شک ندارد.  امام در سال های پایانی تعبیر 
لطیفی داشــتند که برای حفظ اســلام باید گاهی آبرو بدهیم؛ اسلام قربانی 
می خواهد و قربانی شدن برایش زیباست. به یکی از مسئولین گفتند مسئولیت 
نپذیر که وجاهت ملی را از دست می دهی و آن مسئول هم گفته بود این وجاهت 
را برای قبر نمی خواهم و باید برای مردم خرج کنم. جایگاه مســئولیت جایگاه 
تصمیم های شجاعانه است. وی افزود: جامعه باید به مسئولین اعتماد داشته باشند 
و این اعتماد وجود دارد. آقای وزیر در مسئولیت های قبلی و حال توانمندی های 

خود را نشان داده اند و مردم به ایشان اعتماد دارند.

 کسی که قدرت کاری را ندارد، نباید مسئولیت بپذیرد
سید حسن خمینی در تجدید میثاق مسئولان وزارت خارجه با امام )ره(
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